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خبر

حوادث و انتطامی

»رئیس پلیس راهور تهران« خبر داد:

بخش عمده آلودگی هوا مربوط به 
حمل و نقل عمومی تهران است

اشاره  با  نشست خبری  در  سردار محمد حسین حمیدی 
به جلسه پلیس راهور با اعضای فراکسیون محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی درباره موضوع آلودگی هوا، اظهار کرد: 
قانون هوای پاک نیاز به بازنگری دارد، بخش عمده آلودگی 
هوا مربوط به حمل و نقل عمومی تهران است، حمل و نقل 

عمومی تهران فرسوده و از لحاظ تعداد کم است.
وی با بیان اینکه هر موتورسیکلت سه برابر خودرو، آلودگی 
هوا ایجاد می کند، بیان کرد: معضلات مربوط به آلودگی هوا و 
راهکارهای حل آن در جلسه روز گذشته تببین شد، می توانیم 
با برنامه  ریزی معضل آلودگی هوا را حل کنیم  و نباید تنها به 

این فکر باشیم که با وزش باد آلودگی هوا رفع شود.
رئیس پلیس راهور تهران گفت: شاهد افزایش 37 درصدی 
تردد وسایل نقلیه شخصی و کاهش 33 درصدی استفاده از 

وسایل نقلیه عمومی نسبت به ایام پیش از کرونا هستیم.
این مقام انتظامی تصریح کرد: به ستاد استانی مقابله با کرونا 
و شورای ترافیک پیشنهاد دادیم که طرح ترافیک به شرایط 

پیش از کرونا  بازگردد یا متناسب با وضع موجود شود.
وی با بیان اینکه سفرها و ترددها با موتورسیکلت نسبت به 
ایام پیش از کرونا 10 تا 15 درصد افزایش داشته است، گفت: 
خوشبختانه سهم تصادفات منجر به فوت موتورسیکلت سواران 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته سه درصد کاهش داشته 

است.
رئیس پلیس راهور تهران گفت: 110 هزار موتورسیکلت سوار 
از سال گذشته در طرح موتوریار آموزش میدانی دیدند، در 
خدمت پلیس و جامعه بودند و به پارکینگ منتقل نشدند، اگر 
می خواستیم با موتورسیکلت مانند خودرو برخورد کنیم، این 
تعداد موتورسیکلت باید به پارکینگ انتقال می یافتند، از این 
تعداد )110 هزار( شاید تعداد محدودی مجدداً مرتکب تخلف 

شده باشند و رفتار بیشتر آنها اصلاح شده است.
این مقام انتظامی با بیان اینکه با وجود طرحهای ویژه برای 
ترخیص موتورسیکلت های توقیفی همچنان 50 تا 60 هزار 
موتورسیکلت در پارکینگ ها مانده اند، بیان کرد: اگر به این 

برسیم که طرح موتوریار خوب نیست، آن  را جمع می کنیم.
این مقام انتظامی با بیان اینکه روزانه به طور میانگین 2 
هزار تصادف در تهران روی می دهد، گفت: تصادفات در شهر 
تهران از دهه 90 تاکنون حدود 50 درصد کاهش داشته اما 
همچنان به این کاهش قانع نیستیم و باید اقدامات بیشتری 

انجام شود.
وی، عدم  رعایت حق تقدم و توجه به جلو را از بیشترین 
علل تصادفات تهران ذکر کرد و گفت: اطلاعات  طرح های 
ترافیکی خود و مسیرهای حادثه خیز را به مسیریاب های 

داخلی داده ایم.
حمیدی با بیان اینکه تهران در خیلی از مقاطع تبدیل به 
پارکینگ شده است، گفت: حمل و نقل عمومی، پار کینگ ها و 
هزینه های آن، کاهش سفرهای ضروری، حمل و نقل عمومی 
در مجموع یک بسته است که باید در تمام این موارد برای 

کاهش ترافیک اقدامات انجام شود.
رئیس  پلیس راهور تهران با بیان اینکه بهبود بخشیدن به 
ترافیک تهران الزاماتی دارد، عنوان کرد: بیشترین تصادفات 
تهران در معابر بزرگراهی همچون بزرگراه  آزادگان و امام علی 

)ع( روی می دهد.

آموزش

»سرپرست وزارت آموزش و پرورش« مطرح کرد:

مدارس متوسطه دوم از ۱۵ آبان و متوسطه اول از اول آذر بازگشایی می شوند
مراسم  حاشیه  در  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 
رونمایی از طرح تحولی سواد حرکتی دانش آموزان دوره 
ابتدایی با رویکرد توسعه مهارت های بنیادین و ترویج 
سبک زندگی سالم در پاسخ به پرسشی مبنی بر اخبار 
ضدونقیض از بازگشایی مدارس نظیر اظهارات رئیس 
در  بودن حضور  اختیاری  بر  آموزش مبنی  کمیسیون 
بازگشایی هستیم،  اگر ما مسئول  اظهار کرد:  مدارس 
مردم باید حرف ما را گوش بدهند. اگر جزئیات بازگشایی 
را از ما می خواهید، ما توضیح داده ایم. الگوی بازگشایی 
را با هماهنگی ستاد ملی کرونا در شهریور ماه تدوین و 
ابلاغ کردیم و بر اساس همان مصوبه و پیش بینی های 
وزارت بهداشت و ستادملی قرار بود مدارس روستایی 

باشند که ۴۵ درصد  باز  اول مهرماه  از  و عشایری 
مدارس ما باز هستند.

وی ادامه داد: برای مابقی مدارس نیز طراحی 
بازگشایی  آبان ماه فرایند  اول  از  کردیم که 
با  آذر  اول  تا  آبان  بین ۱۵  و  کنند  آغاز  را 
توجه به شرایط مدرسه و اقداماتی که باید 
انجام  را  بازگشایی  انجام شود،  در مدرسه 
دهند. مصوبه ستادملی کرونا روشن است. 
در مصوبه گفته شده که مدارس متوسطه 

اول از اول آذر و مدارس متوسطه دوم از ۱۵ 
آبان بازگشایی می شوند که هیچ منافاتی با 

الگوی ما ندارد.
به  پاسخ  در  پرورش  و  آموزش  وزارت  سرپرست 

اینکه آیا این گفته شما با اظهارات کمرئی )سخنگوی 
وزارت آموزش و پرورش( مبنی بر بازگشایی مدارس 
زیر ۳۰۰ دانش آموز از اول آبان مناقات ندارد؟ اظهار 
فرایند  ندارند،  هم  با  تضادی  هیچ  اینها  خیر،  کرد: 
ارزیابی مدارسی که جمعیت کمتری دارند از اول آبان 
شروع شده و از نیمه دوم هم آغاز بازگشایی صورت 
می گیرد. واکسیناسیون دانش آموزان هم انجام شده 

است.
وی تاکید کرد: قول می دهیم مدارس از نیمه آبان تا 
اول آذر بازگشایی شوند و تفاوت بین ۱۰ روز و ۵ روز 
و یک هفته مهم نیست و مدیران ما آمادگی بازگشایی 

مدارس را دارند.

ابتدایی  مدارس  بازگشایی  وضعیت  درباره  کاظمی 
نیز اینگونه توضیح داد: برای دوره ابتدایی در طراحی 
اولیه ای که انجام دادیم تفاوتی بین مدارس ابتدایی و 
مابقی دوره ها قائل نشده بودیم، دلیلش هم این بود که 
بازگشایی را در آن زمان به واکسیناسیون دانش آموزان 
واکسیناسیون  بحث  مرتبه  یک  تنها  بودیم.  نزده  گره 
دانش آموزان ابتدایی مطرح شد که آن هم مسکوت 
ماند، زیرا در هیچ کجای دنیا انجام نشده است. امروز 

۱۱۷ کشور دنیا مدارسشان را کامل باز کرده اند بدون اینکه 
آن را به واکسیناسیون دانش آموزان گره بزنند. امیدواریم 
این موضوع برای دانش آموزان ابتدایی در ستادملی کرونا 

مطرح شود.
وی ادامه داد: نامه ای خدمت رئیس جمهور تقدیم کردیم 
تابع سیاست های  بررسی داده است.  ایشان دستور  و 
ارائه  را   خودمان  کارشناسی  نظرات  هستیم.  کرونا 
می دهیم. دغدغه های خود را درباره عدم بازگشایی اعلام 

کرده و می کنیم و اصرار بر بازگشایی مدارس داریم، اما 
اگر ستادملی کرونا تشخیص دهد که کماکان ابتداییها 
تابع  دهند،  ادامه  مجازی  فضای  در  را  آموزش  باید 

سیاست های ستاد ملی کرونا هستیم.
کاظمی در پاسخ به اینکه بنابراین دبیرستانی ها از نیمه 
ابتدایی ها  دوم آبان ماه به مدرسه می روند و آموزش 
فعلا  ابتدایی ها  آموزش  کرد:  اظهار  است؟  مجازی 
مسکوت است، نه کسی رد کرده و نه تایید کرده اند؛ 
مراعا نگه داشته اند که مطرح شود، در حال کار بر روی 

آن هستند.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش  درباره اینکه آیا حضور 
در مدرسه اختیاری است؟ گفت: حضور دانش آموز در 
فضای تعلیم وتربیت در شرایط عادی هم اینگونه 
کنیم  مجبور  را  والدین  نمی توانیم  که  است 
فرزندشان را به مدرسه بفرستند. ما مدارس را در 
چارچوب الگوی طراحی شده باز می کنیم و با 
دانش آموز همان رفتاری را داریم که در ایام 
حضور داشتیم. اگر دانش آموزی در مدرسه 
حضور نیابد قطعا غیبت می خورد، بخشی 
از درس ها حضوری و بخشی مجازی ارائه 
می شود و آن کسی که حضور نیابد برایش 
غیبت محسوب و از بخشی از درس ها محروم 

می ماند.
بندی  رتبه  اجرای  وضعیت  درباره  کاظمی 
معلمان نیز گفت: رتبه بندی اکنون در دستورکار 
نمایندگان  توجه  و  مندی  دغدغه  از  است.  مجلس 
تشکر می کنم. رتبه بندی از دغدغه های مهم مجلس و 
دولت است و هروقت به نتیجه برسد اعلام می کنند. 
است  مجلس  قانون  بود  خواهد  حاکم  که  آن چیزی 
و نظرات ما و دیگران تکلیف رتبه بندی را مشخص 
نمی کند. مجلس نظرات دولت، معلمان و کارشناسان 
قانون  است،  حاکم  آن چه  درنهایت  و  می گیرد  را 
قانون  اعتباری که در  مجلس است. دولت می گوید 
نوع  آن  کفاف  است  ممکن  شده  پیش بینی  بودجه 
اجرای  نیست  اما هنوز مشخص  ندهد،  را  رتبه بندی 
اعتبار می خواهد و قضاوتی درباره  رتبه بندی چقدر 

منابع نمی توان کرد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدابه ویژه پاسدار 
»محمدجعفر رنجبر« که سوم آبان ماه ۱۳۶۳ در 

پیرانشهر به درجه رفیع شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: ۱۵۶ بیمار 
کووید طی ۲۴ ساعت گذشته جان خود را از دست دادند و در 
این بازه زمانی ۹۰۹۶ مورد جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناسایی شده است، بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در 
شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۹ 
هزار و ۹۶ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 

شد که یک هزار و ۲۷۷ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۸۷۷ 
هزار و ۴۵۶ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۵۶ بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 
این بیماری به ۱۲۵ هزار و ۵۱۹ نفر رسید، همچنین تا کنون 
۵ میلیون ۴۴۳ هزار و ۲۴۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا 

از بیمارستانها ترخیص شده اند.

۴ هزار و ۱۸۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، 
تا کنون ۳۴ میلیون و ۹۷۰ هزار و ۱۰۳ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
تا کنون ۵۱ میلیون و ۴۵۵ هزار و ۲۹۱ نفر دُز اول، ۳۰ 
میلیون و ۹۵۰ هزار و ۴۸۰ نفر دُز دوم و ۶۷ هزار و ۵۰۰ نفر، 
دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن 
های تزریق شده در کشور به ۸۲ میلیون و ۴۷۳ هزار و ۲۷۱ 
دُز رسید، در شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۱۱۲ هزار و 

۴۹۹ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.
در  شهر   ۱۲۸ قرمز،  وضعیت  در  کشور  شهر   ۲۲ اکنون 
وضعیت نارنجی، ۲۱۵ شهر در وضعیت زرد و ۸۳ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۴۴۳ هزار و ۲۴۳ تن رسید

کاظمی درباره وضعیت بازگشایی مدارس ابتدایی نیز اینگونه توضیح داد: برای دوره ابتدایی در طراحی اولیه ای که 
انجام دادیم تفاوتی بین مدارس ابتدایی و مابقی دوره ها قائل نشده بودیم، دلیلش هم این بود که بازگشایی را در آن زمان 

به واکسیناسیون دانش آموزان گره نزده بودیم. تنها یک مرتبه بحث واکسیناسیون دانش آموزان ابتدایی مطرح شد که آن هم 
مسکوت ماند، زیرا در هیچ کجای دنیا انجام نشده است. امروز ۱۱۷ کشور دنیا مدارسشان را کامل باز کرده اند بدون اینکه آن را به 

واکسیناسیون دانش آموزان گره بزنند. امیدواریم این موضوع برای دانش آموزان ابتدایی در ستادملی کرونا مطرح شود.
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اجتماعی

نفت و انرژی

»وزیر نفت« خبر داد:
2/8 میلیارد سوخت مایع 

در نیروگاه ها ذخیره شد
وزیر نفت از عزم وزارت نفت و دولت سیزدهم برای پرداخت 
بدهی گازی به ترکمنستان خبر داد و گفت: الحمدالله با تلاش 
و تدابیر مدیران صنعت نفت در بخش های مختلف بیش از 
۲.۸ میلیارد لیتر سوخت مایع در مخازن نیروگاه ها و صنایع 

عمده ذخیره شده است.
جواد اوجی روز سه شنبه، چهارم آبان ماه پس از دیدار با هیئت 
ترکمنستان به ریاست رشید مرادف، وزیر امور خارجه این کشور 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ما دو قرارداد گاز با ترکمنستان در 
دو نقطه از جغرافیا ایران )خراسان رضوی و گلستان( داریم که 
این قراردادها ۲۵ ساله است و ما روزانه از محل این دو قرارداد 

۴۰ میلیون مترمکعب گاز از ترکمنستان وارد می کردیم.
وی با بیان اینکه متأسفانه در دولت گذشته به دلیل پرداخت 
نکردن مطالبات ترکمنستان صادرات گاز این کشور به ایران 
قطع شد، افزود: این موضوع برخلاف روابط دوستانه دو کشور 
به دیوان بین المللی داوری کشیده شد و این دیوان رقم دقیق 

بدهی ایران را مشخص کرد.
وزیر نفت مذاکره با وزیرخارجه ترکمنستان و هیئت بلندپایه این 
کشور را که متشکل از بخش انرژی و بانکی بود، مثبت ارزیابی 
کرد و ادامه داد: خوشبختانه با برنامه ریزی که از قبل انجام داده 
بودیم مذاکرات خوبی برای تسویه بدهی ترکمنستان انجام شد. 

عزم دولت سیزدهم و آقای رئیسی تسویه این بدهی است.
اوجی با بیان اینکه مذاکرات ایران و ترکمنستان در سطح 
کارشناسان شرکت ملی گاز ایران و بانک مرکزی در روزهای 
آینده ادامه خواهد یافت، گفت: با راهکارها و پیشنهادهای 
مطلوبی که ارائه دادیم بی شک تسویه بدهی طرف ترکمنستان 

انجام خواهد شد و ما در این زمینه مصمم هستیم.
وی با اشاره به اینکه احیای صادرات گاز ترکمنستان به ایران 
می تواند گام نخست برای ارتقای همه جانبه روابط دو کشور 
باشد، یادآوری کرد: سیاست دولت سیزدهم گسترش سطح 

روابط دوجانبه با همسایگان از جمله ترکمنستان است.
وزیر نفت با اشاره به اینکه هیئت ایرانی پیشنهادهای خوبی برای 
تسویه بدهی به ترکمنستان روی میز گذاشته و ترکمنستان هم 
راهکارهای خوبی ارائه داده است، گفت: مطمئنم این موضوع 

قابل حل است و  بر روابط دو کشور سایه نخواهد انداخت.
اوجی از آمادگی ایران برای صادرات خدمات فنی و مهندسی به 
ترکمنستان خبر داد و گفت: ایران دارای ظرفیت بالایی در صنایع 
پتروشیمی، پالایشگاهی، حفاری در خشکی و دریا، تجهیزات 
صنعت نفت و گاز  است که می تواند به ترکمنستان ارائه دهد.

وی با تأکید بر اینکه هدف اصلی نشست امروز ارتقای رابطه 
همه جانبه با کشور دوست و برادر ترکمنستان بوده که بخش 
انرژی و قراردادهایی که پیش تر با این کشور در زمینه گاز، سوآپ 
نفت، فرآورده های نفتی، خدمات فنی و مهندسی داشتیم یکی 
از این بخش ها بوده است، افزود: با برنامه ریزی خوبی که وزارت 
نفت انجام داده بی شک این اتفاق های خوب در این دولت با 
دید مثبت و خوبی که از طرف ترکمن دیدیم، رقم خواهد خورد. 
وزیر نفت درباره تأمین سوخت زمستانی با بیان اینکه الحمدلله 
با تلاش و تدابیر مدیران صنعت نفت در بخش های مختلف 
بیش از ۲.۸ میلیارد لیتر سوخت مایع در مخازن نیروگاه ها و 
صنایع عمده ذخیره شده است، تصریح کرد: جا دارد از تلاش 
مدیران شرکت ملی نفت ایران، شرکت ملی گاز ایران و شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی که شبانه روزی برای 
تأمین سوخت زمستانی تلاش کردند، تشکر کنم. امیدوارم 

زمستان بدون چالشی را با توکل بر خدا سپری کنیم.

انرژی

»مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران« مطرح کرد:

تامین برق پایدار زمستان در گرو تداوم سوخت رسانی به نیروگاه ها

اقتصاد کلان

بررسی ها نشان می دهد که در یک فاصله زمانی ۶۰ ساله 
متوسط تعداد افراد در خانوارهای ایرانی از متوسط ۴.۸ به 
۳.۸ نفر کاهش پیدا کرده است، طبق آماری که مرکز آمار 
ایران در گزارش شاخص های کلان اقتصادی و اجتماعی 
گردآوری کرده است در بازه زمانی ۱۳۳۵ تا ۱۳۹۵ بُعد خانوار 
دستخوش نوسان بوده و در مقاطعی تا بیش از پنج نفر نیز 

ثبت شده است.
این در حالی است که در سال ۱۳۹۵ متوسط تعداد افراد در 
خانوارهای ایرانی در کل کشور ۴.۸ نفر بوده که این تعداد 
در سال ۱۳۴۵ و ۱۰ سال بعد در سال ۱۳۵۵ به طور متوسط 

پنج نفر اعلام شده است.
در سال ۱۳۶۵ و ۱۳۷۰ متوسط تعداد افراد در خانوارها ۵.۱ 
و ۵.۲ نفر بوده که در سال ۱۳۷۰ بالاترین بُعد خانوار طی 
۵۰ سال گذشته ثبت شده است. اما از این سال به بعد 

تعداد افراد در خانواده ها به تدریج کم شده و به ۴.۸ نفر 
رسیده است.

در ادامه نیز در سال ۱۳۸۵ بُعد خانوار به طور متوسط 
چهار نفر، ۱۳۹۰، ۳.۵ نفر و در سال ۱۳۹۵ به ۳.۳ نفر 

کاهش دارد.
اما بررسی جزییات این گزارش نشان می دهد که متوسط 
تعداد افراد در خانوارهای شهری نیز از ۴.۷ نفر در سال 
۱۳۳۵ به ۳.۳۳ در سال ۱۳۹۵ کاهش دارد و طی این 
سال ها بالاترین متوسط تعداد افراد یک خانواده به سال 

۱۳۷۰ با ۴.۹ نفر برمی گردد.
همچنین در خانوارهای روستایی بُعد خانوار از ۴.۸ در سال 
۱۳۳۵ به ۳.۴ در سال ۱۳۹۵ کاهش دارد و طی این سال ها 
بالاترین متوسط تعداد افراد خانوارهای روستایی در سال 

۱۳۷۰ با ۵.۶ نفر ثبت شده است.

طبق آمار »مرکز آمار ایران«؛

تعداد افراد در خانوارهای ایرانی از متوسط 4/8  به 3/8 نفر کاهش پیدا کرد

مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه 
برق ایران در خصوص وضعیت سوخت در زمستان امسال 
اظهار کرد: امسال با تلاش های وزارتخانه های نفت و نیرو 
قبل از شروع فصل سرما، تدابیر بسیار خوبی برای تامین 
سوخت کافی نیروگاه ها اندیشیده شده است تا نگرانی 
ناشی از این موضوع کاهش یابد و روند سوخت رسانی 
مطلوب به نیروگاه ها برای تامین انرژی برق پایدار در 

زمستان امسال به بهترین شکل ممکن انجام شود.
وی اضافه کرد: در حال حاضر میزان ذخایر نفت گاز و نفت 
کوره نیروگاه ها نسبت به سال گذشته از شرایط بهتری 
برخوردار است. تداوم این روند می تواند نقش موثری در 

تامین انرژی مورد نیاز بخش برق کشور ایفا کند.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران افزود: وجه 
تمایز تامین برق پایدار در دوره سرد سال جاری دو عامل 
اساسی است که در مقایسه با سال گذشته تغییرات قابل 
ملاحظه ای خواهند داشت. مصرف انرژی در هفت ماه 
گذشته امسال نسبت به دوره مشابه در سال قبل، بیش 
از ۱۰ درصد افزایش داشته است، به عبارت دیگر به همین 
میزان باید سوخت بیشتری به نیروگاه ها تزریق شود. این 
در حالی است که میزان رشد مصرف انرژی برق در مدت 
مشابه سال گذشته حدود ۵.۴ درصد بوده که نشان دهنده 

رشد حدود دو برابری تقاضای برق در سال کنونی است.
سخنگوی صنعت برق در تشریح دلایل افزایش مصرف 
امسال گفت: از دلایل مهم افزایش مصرف در سال جاری 
می توان به رشد مصرف صنایع بزرگ و سایر مشاغل و 
حرفه ها بعد از تعطیلات دوره کرونا و همچنین پدیده 
عامل  اما  کرد.  اشاره  رمزارزها  غیرمجاز  استخراج  شوم 
در  خشکسالی  ادامه  و  اقلیم  تغییر  از  متاثر  که  دوم 
کشور است که لازم است میزان انرژی دریافت شده از 

نیروگاه های برقآبی در چند ماه پیش رو به ۵۰ درصد 
کمتر از سال گذشته برسند که این موضوع خود 
نیازمند این است که روزانه گاز یا سوخت معادل 

بیشتری برای مصرف بخش نیروگاهی کشور 
تامین شود. از سوی دیگر با توجه به اینکه هر 

ساله میزان تقاضای گاز کشور 

افزایش پیدا می کند  باید به این موضوع و مصرف بهینه 
گاز در بخش خانگی و تجاری توجه ویژه ای کرد.

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران در خصوص 
نوع سوخت مورد نیاز نیروگاه ها اظهار کرد: در حال حاضر 
توسط  کشور  نیروگاه های  برق  از  درصد   ۹۳ از  بیش 
نیروگاه های حرارتی تامین می شود. در دوره سرد سال با 
توجه به کاهش حدود ۴۰ درصدی مصرف برق نسبت به 
تابستان، ظرفیت کافی در نیروگاه های کشور وجود دارد.

وی ادامه داد: به عبارت دیگر نیروگاه های موجود کشور 
تقاضای  پاسخگویی  توان  سوخت،  تامین  صورت  در 
مشترکان را خواهند داشت، اما محدودیت اصلی در این 
دوره، تامین سوخت گاز نیروگاه ها با توجه به افزایش 
راحتی و  به منظور  مصرف گاز در سایر بخش هاست. 
کارآیی بیشتر، در اولویت اول، سوخت گاز، سوخت اصلی 

مورد استفاده در نیروگاه های حرارتی است.
صورت  در  افزود:  مشهدی  رجبی 

تامین این سوخت، نیروگاه ها 
برای  لازم  تولید  می توانند 

برق  مصرف  تامین 
باشند  داشته  را  کشور 
که  صورتی  در  و 
محدودیتی در تامین 
اعمال  نیروگاه ها  گاز 

ناچار  به  شود 
از  باید 

سوخت دوم یا پشتیبان استفاده کرد.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران خاطرنشان 
کرد: سوخت پشتیبان نیروگاه ها سوخت مایع است که 
البته سهم سوخت نفت و گاز بیشتر از سوخت نفت کوره 
است. برای تامین سوخت مایع نیروگاه  ها لازم است 
سوخت مایع از پالایشگاه ها از طریق لوله یا نفتکش ها 
انتقال یابد که فرآیندی زمانبر است، بنابراین باید در دوره 
۱۰۰ روزه سرما روند سوخت رسانی مناسب باشد تا مشکلی 
در تامین برق ایجاد نشود. به رغم آن قبل از فصل سرما 
مخازن نیروگاه ها باید تکمیل باشند که خوشبختانه روند 
کنونی سوخت رسانی مناسب است و امید می رود تا 

پایان آبان این مهم محقق شود.
وی ادامه داد: البته نباید از نظر دور داشت که تامین 
بخش  در  گاز  مصرف  گرو  در  نیروگاه ها  بیشتر  گاز 
خانگی، تجاری و صنایع کوچک است و چنانچه میزان 
مصرف گاز در این بخش ها افزایش قابل ملاحظه ای 
به  رسانی  سوخت  کنونی  روند  باشد،  نداشته 
نیروگاه ها می تواند با اولویت گاز صورت گیرد، در 
غیر این صورت باید از سوخت مایع استفاده کرد 
که خود نیازمند استمرار روند سوخت رسانی در دوره 

۱۰۰ روزه سرماست.
در  مشترکان  آموزش  و  اطلاع رسانی  مشهدی  رجبی 
بخش های مختلف را یکی از اقدامات مهم در کاهش 
مصرف برق و گاز و جلوگیری از مصرف بی رویه 
و خارج از الگو دانست و گفت: در هر 
حال تداوم سوخت رسانی و 
مدیریت مصرف برق و گاز 
توسط مشترکان، دو شرط 
اصلی تامین برق پایدار 
در ۱۰۰ روزه سرماست 
با  امیدواریم  که 
خوب  همکاری 
و  بخش ها  همه 
محقق  مشترکان 

شود.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »حسن نظری«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران در خصوص نوع سوخت مورد نیاز نیروگاه ها اظهار کرد: 
در حال حاضر بیش از ۹۳ درصد از برق نیروگاه های کشور توسط نیروگاه های حرارتی تامین می شود. در دوره 
سرد سال با توجه به کاهش حدود ۴۰ درصدی مصرف برق نسبت به تابستان، ظرفیت کافی در نیروگاه های

 کشور وجود دارد.
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استان ها

لرستان

»فرماندار خرم آباد« تاکید کرد:
تمهیدات لازم برای پیشگیری و 
مقابله با بحران های فصل سرما 

پیش بینی شود 
گفت:  خرم آباد  فرماندار 
اگرچه در شرایط خشکسالی 
به سر می بریم، با این وجود 
پاییزی  باران  بارش های 
بود،  خواهند  سیلابی 
دستگاه های  همه  بنابراین 
بحران  مدیریت  عضو ستاد 
جهت  لازم  آمادگی  باید 

پیشگیری و مقابله با حوادث احتمالی را داشته باشند.
جعفر طولابی در جلسه ستاد مدیریت بحران شهرستان با موضوع 
آمادگی جهت پیشگیری از حوادث احتمالی ناشی از بارندگی ها، 
اظهار کرد: اگرچه در شرایط خشکسالی به سر می بریم، با این 
وجود بارش های باران در فصل پاییزسیلابی خواهند بود، بنابراین 
همه دستگاه های عضو ستاد مدیریت بحران باید آمادگی لازم 

جهت  پیشگیری و مقابله را داشته باشند.
بر ضرورت لایروبی رودخانه ها،  تاکید  با  فرماندار خرم آباد 
جداول و مسیل هایمناطق شهرو روستایی، بیان داشت: تا 
قبل از بارندگی، شرکت آب منطقه ای ،شهرداران در حوزه 
با استفاده  شهری و راهداری در حوزه راه های مواصلاتی 
از ظرفیت های موجود نسبت به پاکسازی مسیرهای آب 

اقدام کنند.
طولابی همچنین بر تامین سوخت موردنیاز برای فصل سرما 
تاکید و تصریح کرد: بر اساس هشدارها و احتمال افت فشار 
گاز در فصل زمستان، دستگاه های خدمات رسان تمهیدات 
کنند. پیش بینی  جایگزین  سوخت  تامین  برای  را   لازم 

وی افزود: نفت سفید مورد نیاز مناطق عشایری و کالاهای 
سرما  فصل  رسیدن  از  پیش  دوردست  مناطق  ضروری 
و  راهدارخانه  اینکه  ضمن  شود،  سازی  ذخیره  و  تامین 
 پایگاه های امداد و نجات محورهای مواصلاتی تجهیز شوند.

فرماندار خرم آباد بر آزادسازی حریم و بستر رودخانه ها تاکید 
کرد و گفت: تنظیف رودخانه های درون شهری از نخاله ها امری 
 مهم و ضروری است که توسط شهرداری ها باید انجام شود.
طولابی ادامه داد: لزوم جمع آوری و دفع آب های سطحی 
چندین سال است که در برخی مناطق شهر خرم آباد مطرح 
می شود، شهرداری ها نسبت به تامین اعتبار لازم برای تحقق 

این مهم اقدام نمایند.
بیمه محصولات  فرهنگ سازی  به ضرورت  اشاره  با  وی 
کرد  درخواست  ذیربط  دستگاه های  از  دامی  و  کشاورزی 
ضمن اطلاع رسانی، زمینه های لازم برای ترغیب کشاورزان 
کنند. فراهم  را  محصولات  بیمه  جهت  دامداران   و 

تومان  میلیارد   ۵۰ اختصاص  به  خرم آباد  فرماندار 
اعتبارتکمیلی برای جبران خسارات سیل سالهای پیشین 
اشاره و خاطرنشان کرد: عمده این اعتبارات در حوزه ابنیه 
شهری و راه های موصلاتی جهت تکمیل و بازسازی پروژه 

های عمرانی ناشی از سیل سال۹۸ می باشد.
وی در انتها افزود: برای جبران خسارات بهره برداران در حوزه 
حوادث  از  ناشی  تولیدی  واحدهای  دامداری،  کشاورزی، 
غیرمترقبه مبلغ یک میلیارد و هفتصد میلیون تومان از 
محل ردیف قانون بودجه اختصاص و به بانک های عامل 

ابلاغ گردیده است.

اصفهان

با  اختصاصی  گفت وگویی  در  برخوار  شهرستان  فرماندار 
آینده  در  اشاره که  این  با  روزنامه دنیای هوادار،  خبرنگار 
نزدیکی شهرک سیمرغ، نگین شهر خورزوق و شهرستان 
برخوار می شود، اظهار کرد: باعث خوشحالی است که برحسب 
رسالت خبرنگاری، دغدغه مشکلات مردمی دارید و من نیز 
به عنوان یکی از خدمتگزاران نظام مقدس جمهوری اسلامی 

و دولت افتخار می کنم خدمتگزار مردم این منطقه باشم.
به  پاسخ  در  برخوار  شهرستان  فرماندار  بنهری  عبدالله 
با  ارتباط  در  هوادار  دنیای  خبرنگار  متعدد  سئوال های 
مشکلات عدیده اهالی شهرک سیمرغ با متانت و خوشرویی 
پاسخ های لازم را ارائه نمود و در ابتدا به انتخاب اعضای 
شورای شهر خورزوق و انتخاب شهردار این شهر تاریخی 
پرداخت و گفت: اولین رسالت شورای شهر خورزوق، انتخاب 
شهردار است که یک شهردار مجرب و فرد شایسته ای را 
برای به دست گرفتن سکان شهرداری خورزوق برگزیند که 

بزرگ ترین دغدغه شورای شهر خورزوق نیز بشمار می آید. 
او تصریح کرد: رزومه فردی که از سوی شورا به عنوان شهردار 
جدید خورزوق معرفی شده در حال بررسی است که اگر تایُید 
شود سریعاً شروع به کار خواهد کرد و اگر احیاناً مورد تایُید 
واقع نگردد، فرد اصلح دیگری را باید معرفی نمایند تا در 
همان مرحله اول تایُید و آغاز بکار کند تا از این دغدغه بزرگ 
رهایی پیدا کنیم که مباحث خاص خود را دارد که مربوط 
می شود به اعضای محترم شورا. مضاف بر اینکه در دوره قبل 

نیز این مباحث را در شورای شهر خورزوق داشتیم. 
فرماندار شهرستان برخوار در ارتباط با شهرک سیمرغ خاطر 
نشان کرد: این شهرک به سرعت درحال رشد قرار گرفته است 
و روز به روز بر تعداد جمعیت آن افزوده می شود، در تابستان 
امسال با مشکل کم آبی در فاز ۲ و ۳ مواجه شده بود که 
البته در ابتدا با پاره ای مشکلات و مقاومت و مخالف هایی 
همراه گردید که به یاری خدا و همکاری مقامات امنیتی و 
حفاظتی با نصب انشعابی از شهر خورزوق در امر آبرسانی به 
فاز ۲ و۳ شهرک گشایشی حاصل شد و مشکل کم آبی مردم 
شریف شهرک سیمرغ بر طرف گردید که جا دارد از معاضدت 
و همکاری صمیمانه همه نهادها و ارگان هایی که در این امر 
ما را یاری کردند تشکر کنم. بنهری فرماندار شهرستان برخوار در 
رابطه با بارندگی های موسمی سال گذشته که باعث آبگرفتگی 
درسطح معابر عمومی شده بود گفت: عکس هایی را مشاهده 
کردم و با تعاملاتی که با شرکت تعاونی مسکن هوانیروز 
داشتیم که تحت فرایندی تعدادی از پلاک های شهرک را به 
شهرداری خورزوق واگذار کند تا با فروش آنها گشایش مالی 
برای شهرداری فراهم شود و نسبت به رفع مشكلات این شهرک 
به ویژه آسفالت خیابان ها و معابر عمومی و صدور پروانه برای 
مابقی زمین ها اقدام لازم به عمل آید. فرماندار شهرستان برخوار 
خاطر نشان کرد: به خوبی اشراف دارم که خواهران، برادران، 
کودکان و افراد کهنسال در گذشته این دغدغه را داشتند 
که امیدواریم با همکاری مدیرعامل شرکت تعاونی مسکن 
هوانیروز هرچه زودتر این مشکلات نیز حل شود. وی افزود: 

طی چند سال گذشته با تشکیل جلسات متعدد با اعضای 
شورای شهر، شهردار، مدیرعامل شرکت تعاونی و مقامات 
امنیتی و قضایی، تفاهم نامه ای تنظیم و به امضاء رسید و  
شرکت تعاونی موکلف به واگذاری پلاک هایی از زمین های 
شهرک به شهرداری شد تا برای تامُین هزینه های خدمات 
شهری خورزوق و شهرک به فروش برسد که ۲۲ پلاک واگذار 
شده اما هنوز نسبت به واگذاری ۲۲ پلاک بعدی اقدامی 
صورت نگرفته و باعث کندی کار گردیده  است و  این در حالی 
است که واگذاری این پلاک ها مصوب شده و کل اعتباری 
که از محل فروش این پلاک ها عاید می شود صرف هزینه  
برای آبادانی و رفع مشکلات موجود خود شهرک خواهدوشد 
ولی متاسُفانه هنوز این تحویل و تحول پلاک ها انجام نشده 
است، اما شماره پلاک ها را اعلام کرده اند که باید در مورد 
اجرایی شدن آن با تعیین و انتخاب شهردار جدید اجرایی 

شود.
بنهری تصریح کرد: ماهم پیگیر این مسئله هستیم و به 
محض اینکه پلاک زمین های یاد شده، واگذار شود و به 
فروش برسد با حول و قوه الهی و با پول حاصله از فروش  
پلاک ها، خیابان ها و معابر عمومی که نیاز به بازسازی و 

آسفالت دارند در اسرع وقت، به اجرا نهاده خواهد شد.
وی اذعان داشت: اینکه در اواخر دوران مهندس احتشام زاده 
شهردار قبلی پاره ای از تعهدات با برخورد  تعطیلات نوروزی 
به تاخُیر افتاد شکی نیست، اما منتظر هستیم شهردار جدید 
در راسُ امور قرار بگیرد تا ادامه دهنده اقدامات چهار ساله 
پیش رو باشیم که تعریف جداگانه ای دارد و انشاءالله با آمدن 
شهردار تمامی مسائل مکتوب شده از سوی فرمانداری، لازم 
الاجراست و حل خواهد شد، ضمن اینکه فراموش نکنیم به 
اعتراف خود اهالی شهرک سیمرغ در دوره مهندس احتشام 
زاده شهردار قبلی کارهایی برای شهرک سیمرغ انجام شده که 
در دوره های قبل انجام نشده بود، هرچند کم بوده اما همین 

کم هم در گذشته وجود نداشته است. 
وی اضافه کرد: به هر صورت منتظر انتخاب شهردار جدید 
هستیم که از عمده وظایف شورای شهر خورزوق می باشد و 

ما هم پیگیر خواهیم بود. 
فرماندار شهرستان برخوار در مورد نصب دوربین و چراغ های 
راهنمایی و رانندگی اظهار کرد: قبول داریم که نصب دوربین و 
چراغ های راهنمایی و رانندگی در برخی چهارراه ها الزامی است 
اما نه در هر چهارراه، لذا شهروندان عزیزی که در این شهرک 
در حال رانندگی هستند باید با این فرهنگ آشنا باشند که حق 

تقدم ها رعایت شود و پیش از رسیدن 
به چهارراه ها از سرعت اتومبیل 

خود بکاهند تا باعث تصادفات 
نشوند، به ویژه افرادی که با 
رانندگی  غیرمجاز  سرعت 
قوانین  به  باید  می کنند، 
راهنمایی و رانندگی احترام 

بگذارند.
بار  برخوار  فرماندار 

دیگر 

به آسفالت خیابان ها و معابر عمومی پیش از شروع بارندگی 
و فرا رسیدن فصل زمستان اشاره کرد و افزود: بحث جدول 
گذاری و زیرسازی و حتی در جاهایی که لازم باشد کار 
شن ریزی با شرکت تعاونی مسکن هوانیروز است و آسفالت 
با شهرداری، که این موارد با توافق طرفین صورت گرفته 
است  ولی متاسُفانه اشکال بر سر این است که هر دو طرف 
برنامه ریزی متفاوتی دارند که یکی شورا و شهرداری و دیگری 

شرکت تعاونی مسکن هوانیروز است. 
آسفالت  با  ارتباط  در  دیگری  مهم  موضوع  به  بنهری 
خیابان های شهرک پرداخت و اظهار کرد: بنا بوده است قبل 
از انجام آسفالت خیابان ها، بسترهای آبرسانی، گاز رسانی 
و فاضلاب تامُین شود تا بعد از آسفالت با انجام نهرکنی 
هزینه هایی که برای آسفالت شده هدر نرود و دوباره کاری 
صورت نگیرد.  وی در مورد حمل و نقل عمومی که از 
دغدغه های مهم شهرک نشینان است گفت: دو دستگاه 
اتوبوس شرکت واحد اتوبوسرانی که در اختیار شهرداری قرار 
داده شده  نیاز به برگزاری مزایده دارد که باید با انتخاب 
شهردار جدید عملی شود و با توافق شورا، شهرداری، مدیر 
حمل و نقل شهرستان برخوار و مدیرعامل شرکت تعاونی 
مسکن به گونه ای مدیریت شود تا مشکل حمل و نقل 
عمومی حل گردد، که همه این موارد ذکر شده مستلزم 
حضور شهردار انتخابی است، منتها تا حضور فردی به عنوان 
شهردار که قرار است سکان امور شهری را برعهده بگیرد، 
براساس برنامه تدوینی آقای تبریزیان مدیرعامل حمل و 
اتوبوس های  شده   قرار  برخوار  شهرستان  عمومی  نقل 
ویژه ای در ساعات مقرر و در ایستگاه های سطح شهرک، 
مسافرانی که عازم اصفهان هستند را به میدان خورزوق 
منتقل کنند تا با اتوبوس های مستقر در ایستگاه میدان 
مسافران را به اصفهان ببرند و نیز با تعیین ساعات حرکت 
اتوبوس های خورزوق که ساعات حرکت آن ها از قبل تعیین 
و هماهنگی شده است باز گردانده شوند. فرماندار شهرستان 
برخوار در ارتباط با احداث مدارس دولتی گفت: خوشبختانه 
با پیگیری های آقای حاجی دلیگانی نماینده محترم مردم 
شاهین شهر، میمه و شهرستان برخوار و مذاکراتی که با وزیر 
آموزش و پرورش داشتند، در زمین واگذاری شرکت تعاونی 
مسکن هوانیروز واقع در میدان دهخدا احداث مدرسه ۱۲ 
کلاسه به همت مهندسان اداره کل نوسازی و تجهیزات 
مدارس استان و پیمانکار، این پروژه پیشرفت فیزیکی خوبی 
دارد که انشاالله تا شروع بازگشایی مدارس درسال ۱۴۰۱ آماده 
بهره برداری خواهد شد. مضاف بر اینکه اخیرأ زمین دیگری نیز 
برای احداث مدرسه ۶ کلاسه به آموزش و پرورش واگذار شده 
که درحال تهیه نقشه های مربوطه ودانجام مراحل قانونی 
است و به زودی آغاز بکار می شود. فرماندار شهرستان برخوار 
در پایان خاطرنشان کرد: شورای اسلامی شهر، ریل گذاری 
می کند ودمسیر را برای شهردار مشخص می نماید و شهردار 
است که باید در این مسیر حرکت کند، لذا از مردم شریف 
شهرک که در گذشته صبور و شکیبا بوده اند درخواست 
می کنم قدری هم صابر و صبور باشند تا انشاالله با 
انتخاب شهردار، مشکلات شهرک سیمرغ 
با  دارم  اشراف  آنها  به  کاملاً  بنده  که 
حل  گونه ای  به  و  مناسب  تدابیری 
شود که بتوانیم هم رضایت خالق 
و هم رضایت خاطر اهالی شریف 
شهرک سیمرغ )نگین خورزوق و 

شهرستان برخوار( را فراهم کنیم.

»فرماندار شهرستان برخوار« در گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

شهرک سیمرغ، نگین خورزوق و برخوار می شود 

آگورافوبیا چیست؟ 
تقریبا از هر ۱۰۰ آمریکایی، ۲ نفر به »آگورافوبیا« مبتلا است. این فوبیا مشکلات زیادی در زندگی فرد ایجاد می کند، زیرا موجب 
می شود که از رفتن به مرکزخرید، بازار، تئاتر و سایر مکان های شلوغ و همچنین زمین های باز اجتناب کند، این افراد صرفا با 
فکر کردن یا دیدن چنین فضاهایی )که حس می کنند فرار کردن از آنها دشوار است( دچار وحشت شدید می شوند. آگورافوبیا 

دور باطلی ایجاد می کند، زیرا فردِ مبتلا از ایجاد حملهٔ پانیک می ترسد و همین افکار او منجر به حملهٔ پانیک می شوند.

فرماندار شهرستان برخوار در ارتباط با شهرک سیمرغ خاطر نشان کرد: این شهرک به سرعت درحال رشد قرار گرفته است 
و روز به روز بر تعداد جمعیت آن افزوده می شود، در تابستان امسال با مشکل کم آبی در فاز ۲ و ۳ مواجه شده بود که البته در 

ابتدا با پاره ای مشکلات و مقاومت و مخالف هایی همراه گردید که به یاری خدا و همکاری مقامات امنیتی و حفاظتی با نصب انشعابی 
از شهر خورزوق در امر آبرسانی به فاز ۲ و۳ شهرک گشایشی حاصل شد و مشکل کم آبی مردم شریف شهرک سیمرغ بر طرف گردید 

که جا دارد از معاضدت و همکاری صمیمانه همه نهادها و ارگان هایی که در این امر ما را یاری کردند تشکر کنم.

اصغر قلندری

فرشید گله داری  نویسنده و روزنامه نگار 

 نویسنده و خبرنگار



روزنامه

5
چهارشنبه 5 آبان 1400-  شماره  868

فرهنگی
واکسیناسیون میزان آنتی بادی های کووید-1۹ در مجاری تنفسی را افزایش می دهد

نتایج تحقیق انجام شده در سوئد نشان داده است، اگرچه آنتی بادی های کووید-۱۹ در پی عفونت با ویروس 
سارس-کوو-۲ در مجاری تنفسی کاهش می یابد اما با دریافت دو دوز واکسن این سطح آنتی بادی به شدت افزایش 

خواهد یافت.

دیالوگ

پهلوان کسی است که حواسش 
به هم نوعش باشد؛

»حمید کریمی« زنگ پهلوانی
 را در کرج به صدا درآورد 

خیرین  از  کریمی«  »حمید 
در  البرز  استان  به نام 
اختصاصی  گفت وگویی 
دنیای  روزنامه  خبرنگار  با 
هوادار اظهار داشت: چند روز 
گذشته در ساعت ۲ بامداد 
به بنده اطلاع دادند که یک 
مدال  چندین  که  ورزشکار 
قهرمانی هم دارد، متاسفانه مدتی است در کنار خیابان زندگی 
می کند، آن هم بدون هیچ امکاناتی، حتی یک تکه مقوا و یک 
چادر برای سرپناه هم ندارد. وی افزود: پس از مطلع شدن از این 
موضوع، بنده سریعا خود را به ایشان رساندم، این قهرمان به من 
گفت؛ زنگ پهلوانی انگار در این شهر مرده است! اما بنده هم 
به ایشان خاطرنشان کردم که کرج هنوز هم پهلوان های زیادی 
دارد. کریمی تصریح کرد: فکر می کنم، حدود دو روز طول کشید  
که دوستان زیادی برای حل مشکل این قهرمان با بنده تماس 
گرفتند، خوشبختانه خانه و لوازم زندگی را برای این عزیز فراهم 
کردیم. وی افزود: لازم است از همه مردم شهرم یا بهتر است 
بگویم، همه پهلوانان شهرم تشکر کنم، به عقیده بنده پهلوانی 
به مدال و مسابقه و سکوی اولی نیست، پهلوان کسی است که 
حواسش به هم نوعش باشد که به لطف خدا در شهر کرج از این 
دست پهلوانان کم نیستند. کریمی در پایان گفت: با عنایت خدا 
و یاری مردم خیر کرجی، خانه گرمی و وسایل مناسبی برای 
این قهرمان فراهم شد و اکنون می تواند در کنار خانواده زندگی 
نسبتاً راحتی را داشته باشد، بازهم از تمام مردم و خیرین شهرم 

نهایت قدردانی را دارم.

فرهنگ و ارشاد

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس سازمان 
سینمایی گفت: جشنواره های ملی و جهانی فیلم فجر 
 )۱۴۰۱( آینده  سال  از  مجزا  برگزاری  دوره  پنج  از  پس 
یکپارچه و واحد برگزار می شوند، محمد خزاعی با اعلام 
و  مهم  رویداد  این  همزمان  برگزاری  افزود:  خبر  این 
راهبردی سینمای ایران در سالگرد جشن های فجر انقلاب 
های  فرصت  قطعا  ها،  ظرفیت  افزایی  هم  با  اسلامی 
کاربردی مضاعفی را برای بهره مندی جامعه سینمایی، 
خارجی  میهمانان  و  سینماگران  مردم،  مختلف  اقشار 

فراهم می آورد.
وی ادامه داد: همه ساله در سالروز انقلاب و در پوشش 
جشن های متنوع آن شاهد حضور میهمانان، شخصیت 
های فرهنگی و سیاسی و حضور چشمگیر رسانه های 
خارجی در کشور هستیم. بدیهی است با برنامه ریزی 
های دقیق و هدفمند، جشنواره بین المللی فیلم فجر 

می تواند از این مزیت ها و فرصت ها بهره برداری کند.
خزاعی افزود: سینمای نوین ایران یعنی سینمای پس از 
انقلاب با تمام فراز و فرودهایش مهم ترین نقش را در 
پیشبرد دیپلماسی عمومی جمهوری اسلامی ایفا کرده 
و حضور میهمانان خارجی و ملاحظه بی واسطه آنها از 
اقبال مردم نسبت به جشنواره فجر و سینما، تصویر بی 
بدیلی علیه تبلیغات استکبار رسانه ای علیه کشور است. 
قطعا این مزیت مهم باید مورد توجه قرارگرفته و با رفع 

کاستی های قبلی تقویت شود و ادغام بخش ملی و بین 
الملل جشنواره از این حیث نیز، قابل اعتناست.

به گفته وی، برگزاری جشنواره جهانی فجر، طی سال 
های گذشته با مدیریت و زحمات دلسوزانه آقایان علیرضا 
عسگرپور،  محمدمهدی  و  میرکریمی  سیدرضا  رضاداد، 
فضاهایی را برای کمک به گسترش روابط بین الملل 
سینما فراهم ساخته است که جای تشکر و قدردانی دارد.

معاون وزیر و رئیس سازمان سینمایی با اشاره به آثار 
جشنواره جهانی فجر یادآور شد: بدون شک، از مزیت های 
نسبی ایجاد شده و تجارب ارزنده همکاران خوب مان در 

این رویداد استفاده خواهیم کرد.
وی خاطرنشان کرد: پیرو بررسی»کارگروه مطالعه و ارزیابی 
جشنواره ها«؛ و بنا به مطالبه های صنوف و سینماگران 
کشور در سال های گذشته، سازمان سینمایی به این 
جمع بندی رسیده است که برگزاری دو جشنواره ملی و 
جهانی فجر را به صورت یکپارچه تحت عنوان »جشنواره 
بین المللی فیلم فجر« برگزار کند. همچنین با کمک همه 
خانواده سینما و با تعامل گسترده در عرصه های ملی 
و بین المللی، جشنواره های باشکوه و خاطره انگیزی 
را همچون سال های دور برای رونق و نشاط سینما و 

جامعه تدارک ببینیم.
قراردادن  به سرلوحه  اشاره  با  رئیس سازمان سینمایی 
محورهایی چون »خانواده، اخلاق، امید« در دوره جدید 

سینما  اظهار امیدواری کرد: امیدواریم بتوانیم در مسیر 
اعتلای سینمای ملی، »گفتگوهای میان فرهنگی«، ایجاد 
پتانسیل های بالقوه برای تبدیل شدن به ویترین سینمای 
خاورمیانه، پویایی اقتصاد سینما، روزآمدسازی و ارتقای 
سطح دانش و بینش سینماگران ایرانی از طریق تبادل 
تجربه با سینماگران خارجی، تقویت حضور در بازارهای 
منطقه ای و جهانی و .... با ترسیم سیاست های کلیدی 
و راهبردی مبتنی بر بیانیه گام دوم انقلاب گام برداریم.

»رئیس سازمان سینمایی« خبر داد:

جشنواره های ملی و جهانی فیلم فجر ادغام می شوند

نشریه آمریکایی »هالیوود ریپورتر« با اشاره به خبر انتخاب 
فیلم »قهرمان« به عنوان نماینده سینمای ایران در اسکار 
نودوچهارم نوشت: اصغر فرهادی شانس سومین موفقیت 
در اسکار یا هتریک را دارد، در مطلب هالیوود ریپورتر آمده 
است: ایران، فیلم قهرمان یعنی درام اصغر فرهادی درباره 
صداقت، آبرو و بهای آزادی را به عنوان نماینده خود برای 

رقابت در شاخه بهترین فیلم بین المللی در اسکار ۲۰۲۲ 
انتخاب کرده است.

این فیلم که محصول مشترک ایران و فرانسه است و 
اولین بار در بخش رقابتی جشنواره کن اکران و با تحسین 
منتقدان روبرو شد، فیلمی بود که کارگردان مولف ایرانی را 
پس از ساخت همه می دانند در اسپانیا به وطنش بازگرداند. 
این فیلم در جشنواره کن امسال هم جایزه بزرگ را از آن 

خود کرد و هم جایزه فرانسوا شاله را.
قهرمان حتی قبل از آن که توسط کمیته فیلم ایران به 
عنوان نماینده این کشور در اسکار انتخاب شود به لطف 
استقبالی که در جشنواره های سینمایی از آن شده و دو 
اسکار قبلی که فرهادی برده بود، به عنوان یکی از پیشگامان 
رسیدن به فهرست نامزدهای نهایی اسکار شناخته می شد. 
فرهادی یک بار در سال ۲۰۱۱ با فیلم جدایی نادر از سیمین 
برنده اسکار شد و یک بار در سال ۲۰۱۶ برای فیلم فروشنده. 
این کارگردان ایرانی یکی از معدود فیلمسازانی است که دو 
جایزه اسکار در کارنامه دارد. اگر در مراسم اسکار پیش رو 
سومین اسکار خود را دریافت کند پس از فدریکو فلینی، 
اسطوره سینمای ایتالیا که چهار جایزه اسکار در کارنامه 

دارد، دوم خواهد شد.

قهرمان که با بازی امیر جدیدی و محسن تنابنده در شهر 
شیراز فیلمبرداری شده است، داستان کاراکتری به نام رحیم 
را دنبال می کند که از همسرش جدا شده و به علت بدهی 
در زندان است. در یک مرخصی دوروزه، سرنوشت ۱۷ سکه 
طلا را سر راه رحیم می گذارد اما وی پس از پی بردن به 
آن که این سکه ها برای بازپرداخت بدهی و آزادی از زندان 
کافی نیستند تصمیم می گیرد آنها را به صاحب اصلی شان 
برگرداند. این اقدام فداکارانه از رحیم در شبکه های اجتماعی 

یک ستاره می سازد اما... .
هالیوود ریپورتر افزود: اگرچه شکی نبود قهرمان نماینده 
سینمای ایران در اسکار خواهد بود، کمیته فیلم ایران 
می گوید ۴۴ فیلم را برای این انتخاب بررسی کرده و سه 
فیلم قهرمان، دشت خاموش )ساخته احمد بهرامی( و بندر 
بند )ساخته منیژه حکمت( به رقابت نهایی راه یافتند اما 

سرانجام قهرمان انتخاب شد.
فهرست کوتاه اسکار ۲۰۲۲ در روز ۲۱ دسامبر ۲۰۲۱ )۳۰ آذر 
۱۴۰۰( اعلام و از نامزدهای این مراسم در روز ۸ فوریه ۲۰۲۲ 
)۱۹ بهمن ۱۴۰۰( رونمایی می شود. نودوچهارمین مراسم 
اهدای جوایز اسکار ۲۷ مارس ۲۰۲۲ )۷ فروردین ۱۴۰۱( 

برگزار خواهد شد.

به  »منفیِ ۳۶۲۵«  کوتاه  فیلم  بین المللی  کننده  پخش 
تهیه کنندگی و کارگردانی حسین بابائیان از سومین حضور 
بین المللی این فیلم در بیست و سومین جشنواره بین المللی 
کوتاه خلیج پاسایا، IKUSKA ۲۰۲۱ در کشور اسپانیا خبر داد.

یک  دارای  این جشنواره  اظهارداشت:  شاه محمدی  پیمان 
مسابقه بین المللی فیلم کوتاه است و با همکاری انجمن هایی 
  BEKOZ BEKO و همینطور Oarsoaldea euskaltegis چون

که علیه خشونت فعالیت دارد، برگزار می شود.
هیئت داوران بخش رسمی جشنواره بین المللی IKUSKA در 
چند شاخه مهم مانند جایزه ویژه هییت داوران ، بهترین فیلم 

کوتاه، بهترین کارگردانی، بهترین بازیگری، جوایز نقدی را در 
نظر دارند. تاریخ برگزاری جشنواره از سیزده تا بیست نوامبر 
۲۰۲۱ مصادف با ۲۲ لغایت ۲۹ آبان ماه هزار و چهارصد در 

کشور اسپانیا است.
منفیِ ۳۶۲۵ روایت کودکان آسیب دیده در جنگ است که 
به موضوع گروه داعش می پردازد که اثرات ناشی از آن، 
بیشترین آسیبش را برای کودکان و خانواده ها می گذارد، 
ابوالفضل همراه، پروا آقاجانی، مهرانه عزآباد، میلاد حسینی، 
حلما ایمانی و میترا تبریزی در منفیِ ۳۶۲۵ به ایفای نقش 

پرداخته اند.

آیا فرهادی به سومین موفقیت در اسکار می رسد؟

حضور بین المللی فیلم کوتاه »منفیِ ۳۶۲۵«،اینبار در اسپانیا

سارا گلزاری

  خبرنگار

خبر

حضور »خورشیدگرفتگی«
 در جشنواره مورد تایید اسکار

فیلم کوتاه خورشیدگرفتگی به کارگردانی رها امیرفضلی و علیرضا 
قاسمی به بخش مسابقه سی چهارمین دوره جشنواره بین المللی 
فویل ایرلند راه یافت. این جشنواره که ۱۹ تا ۲۸ نوامبر برابر ۲۸ 
آبان الی ۷ آذر با در شهر دری واقع در شمال کشور ایرلند به صورت 
حضوری و مجازی برگزار می شود، مورد تأیید آکادمی اسکار است 
و بهترین فیلم کوتاه مسابقه بین الملل و بهترین انیمیشن، 
برای رقابت در جوایز اسکار معرفی خواهند شد. فیلم های کوتاه 
شش لول ساخته مارتین مک دونا، برنده اسکار ۲۰۰۶، زنبور به 
کارگردانی آندره آرنولد، برنده اسکار ۲۰۰۵، انیمیشن های هاروی 
کرومپت ساخته آدام الیوت، برنده اسکار ۲۰۰۴ و چاب چابز ساخته 
اریک آرمسترانگ، برنده اسکار ۲۰۰۳ از مهمترین برندگان سال های 
پیش جشنواره فویل بوده اند. خورشید چراغی پور، پانیذ اسماعیلی، 
آنیتا باقری، فراز مدیری و پیمان نعیمی بازیگران این فیلم کوتاه 
هستند، این چهاردهمین حضور بین المللی خورشیدگرفتگی به 
شمار می آید، خورشیدگرفتگی محصول مشترک کمپانی ایرانی 
پخش  و  بوده  سفید  ستاره  فرانسوی  کمپانی  و  ضلع ششم 

بین المللی آن بر عهده کمپانی مانیفست است.

سینما و تئاتر
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مستطیل سبز

در تازه ترین رده بندی تیم های
 باشگاهی فوتبال جهان؛

پرسپولیس در جایگاه سوم آسیا 
و سپاهان و استقلال در رده های 

سیزدهم و چهاردهم!
براساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان که 
روز ۴ آبان از سوی سایت »فوتبال دیتابیس« اعلام شد، تیم 
فوتبال پرسپولیس در رتبه نخست باشگاه های ایران قرار گرفت.

قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال ایران با ۱۶۱۹ امتیاز و یک 
پله صعود نسبت به رده بندی پیشین در رتبه سوم قاره کهن 
ایستاده است. تیم یحیی گل محمدی در سطح جهانی نیز در 
مقایسه با رده بندی قبلی ۲ پله صعود کرده و در رتبه ۹۷ جهان 

قرار گرفته است.
تیم فوتبال سپاهان با ۱۵۲۸ امتیاز پس از ماه ها سرانجام از 
استقلال تهران پیشی گرفت و با یک پله صعود نسبت به رده 
بندی قبلی، بالاتر از استقلال دومین تیم برتر فوتبال ایران شد. 
همچنین این تیم با یک پله صعود نسبت به رده بندی قبلی 
به رتبه ۱۳ آسیا رسید. طلایی پوشان اصفهان در سطح جهانی 
در مقایسه با هفته گذشته با ۱۸ پله صعود در رتبه ۲۳۲ قرار 

گرفته اند.
تیم فوتبال استقلال با ۱۵۲۷ امتیاز و با یک پله سقوط نسبت 
به رده بندی چند ماه اخیر در رتبه سوم فوتبال باشگاهی ایران 
قرار دارد. تیم فرهاد مجیدی در قاره آسیا با یک پله سقوط 
نسبت به هفته گذشته در رتبه چهاردهم و در سطح جهانی با ۲ 
پله سقوط نسبت به هفته قبل در رده ۲۳۴ جای گرفته است.

در این رده بندی تیم های تراکتور، فولاد، شهر خودرو و گل گهر 
سیرجان به ترتیب در رتبه های چهارم تا هفتم فوتبال ایران 

جای گرفته اند.
بر اساس این رده بندی در قاره آسیا جایگاه ۲ تیم نخست 
نسبت به رده بندی پیشین تغییری نداشته و تیم کاوازاکی 
فرونتاله ژاپن با ۱۷۰۲ امتیاز همچنان صدرنشین است. پس 
از این تیم، الهلال عربستان سعودی با ۱۶۷۹ امتیاز در رتبه 

دوم جای دارد.
پس از نماینده کشورمان، اولسان هیوندای کره جنوبی با ۱۶۱۰ 
امتیاز به رتبه چهارم سقوط کرده است و تیم چونبوک موتورز 

کره جنوبی با ۱۶۰۹ امتیاز در رتبه پنجم قاره کهن قرار دارد.
در رده بندی جهانی نیز جایگاه تیم اول جدول تغییری نداشته 
و بایرن مونیخ با ۲۰۹۱ امتیاز مانند هفته گذشته در صدر جدول 

ایستاده است.
پس از سرخپوشان آلمانی، تیم لیورپول انگلیس با ۲۰۰۱ امتیاز 
با یک پله صعود در رتبه دوم جای گرفته است. منچسترسیتی 
با ۱۹۹۹ امتیاز و یک پله سقوط در رتبه سوم ایستاده و رئال 
مادرید هم با ۱۹۵۵ به رتبه چهارم برترین تیم های باشگاهی 
جهان صعود کرده است. چلسی با ۱۹۴۸ امتیاز و یک پله سقوط 

در پنجم قرار گرفته است.
نکته جالب توجه در این رده بندی سقوط منچستریونایتد به 

رتبه ۲۰ و باقی ماندن بارسا در رتبه ۱۷ جهان است.
۱۰ تیم برتر فوتبال باشگاهی جهان:

بایرن مونیخ- لیورپول- منچسترسیتی- رئال مادرید- چلسی- 
آژاکس- اینتر میلان- پاری سن ژرمن- ناپولی- یوونتوس

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حیدر شونجانی«
 - پیشکسوت فقید شنا و واترپلو - را گرامی می دارد

داستان جلد

با گذشت دو هفته از رقابت های لیگ برتر، رفته رفته 
جدول رده بندی لیگ سر و شکل می گیرد و عیار مدعیان 
نیز،  یاد می شود  آن ها  از  کاغذ  روی  فعلا  قهرمانی که 

نمایان خواهد شد.
استقلالِ مجیدی در لیگ بیست و یکم، یکی از همان 
مدعیانی است که فعلا با کسبِ دو پیروزی از دو دیدار 
ابتدایی خود در لیگ برتر، در زمره بالانشینان لیگ بیست 
و یکم قرار گرفته است و حالا هواداران آبی ها، می توانند 
امیدوارتر نمایش های استقلالِ فرهاد را در این فصل از 

رقابت ها به نظاره بنشینند.
هوادار رضا عنایتی و ذوب آهن مهدی تارتار، دو رقیبِ 
آبی ها در شروع لیگ بودند که مغلوبِ استقلال شدند، 
و  شباهت ها  مجیدی  شاگردان  اخیر  دیدار  دو  قطعا 
تفاوت های بسیاری به یکدیگر داشت اما نمی توان هنوز 
هم درخصوص استقلالی که این فصل با ترکیبِ »فرهاد-

پین« شکل و شمایلِ جدیدی را به خود گرفته است، به 
طور قطعی و یقین اظهارنظر کرد، اما آنچه مشخص است، 

»پیشرفت« استقلال است.
از  پر  فولادشهر،  و  آزادی  در  استقلال  نمایش  دو  اما 
بود، استقلال دو پیروزی در  امیدواری و نکات مثبت 
یقینا  که  امتیازی   ۶ آورد،  بدست  را  دشوار  دیدارهای 
اهمیت آن در پایان فصل برای آبی ها مشخص خواهد 
شد، دو کلین شیت، نمایش هایی قابل قبول از خریدهای 
جدید تیم، پاسخ مثبت به جوانگرایی و بازگشت آرامش 
به تیمی که سال ها هفته های آغازین لیگ را از دست 

داده!
به هرجهت نمایش های استقلال گرچه »بی نقص« نبوده، 
اما تاثیر ترکیب تفکرات فرهاد-پین در سه نمایش اخیر 
استقلال)با احتساب جدال با الهلال( کاملا مشخص است 
و آنچه در وهله اول به نظر می رسد؛ استقلال در »مسیر 
تکامل« قرار گرفته است، گرچه هنوز هم نقاط ضعف 
مشهودی در تیمِ مجیدی وجود دارد و آبی ها در آغاز راه 
قرار دارند، اما مهم ترین خبر این است که، استقلال درحال 
»بهتر شدن« است و با تفکرات جدید فرهاد مجیدی و 

گابریل پین به یک بلوغ نسبی رسیده است.
اما یک نکته مهم؛ استقلال در دو هفته آغازین لیگ 
نشان داد، اولویت کادرفنی آبی ها در لیگ بیست و یکم، 
بازی با سه مدافع است، هنوز هم یک »فلسفه تاکتیکی 
واحد« در استقلال مجیدی جا نیافتاده است، اما این 
به گل و عدم دریافت آن، خود  برای رسیدن  استقلال 
همان  از  که  داده  نشان  مشخص«  »استراژی  دارای  را 
نکات امیدوارکننده است، استقلال غالبا با ترکیب ۴-۳-

۲-۱ بازی می کند، اما چند مرتبه در همین دو دیدار این 
سیستم به ۳-۵-۲ و ۳-۴-۳ نیز تغییر یافته است، که 
فعلا نتیجه بخش بودن این تغییرات در نحوه بازی آبی ها، 
استقلال مجیدی را »تاکتیک پذیر« نشان داده که همین 
که  آبی ها  موفقیت  مفقود  گوهرِ  آن  می تواند  موضوع 
همان فلسفه تاکتیکی است را به استقلالی ها هدیه کند.

اما هنوز هم چشم اسفندیار در ترکیب استقلال همان 
خط هافبک تیم است، هافبک استقلال در کنترل بازی و 
انتقال توپ در وضعیت تغییر، در انتقال از دفاع به حمله 
مشکل دارد و می تواند در مقابل  تیم هایی که خط هافبک 
به مراتب قدرتمندتری نسبت به ذوب آهن و هوادار دارند، 

کار را برای آبی ها دشوار کند.
حال وضعیت تیمی آبی ها؛ اگر شرایط به شکل طبیعی 
پیش برود، استقلال در این فصل، مشکلی در خط دروازه 
نخواهد داشت، حسینی و مظاهری اگر به دور از حواشی 

باشند، خاطر فرهاد از قفس توری آسوده خواهد ماند.
خط دفاع سه نفره آبی ها، فعلا با سیاوش یزدانی، محمد 
دانشگر و محمدحسین مرادمند تشکیل می شود، حضور 
در  حداقل  را  استقلال  نیمکت هم  روی  آغاسی  عارف 
کمیت از تیم های بی نیاز لیگ در این پست تبدیل کرده 
است، اما در بعد فنی و کیفیت، استقلال حتی با دو 
از فصل  بهبودِ شرایط شان  کلین شیت متوالی  خود و 
قبل، هم هنوز چندان مطمئن نشان نداده است، یکی از 
ضعف های مهم خط دفاعی آبی ها در پرس تیمی است، 

که به اندازه کافی و مناسب پشت هافبک های تیم بالا 
نمی آیند و همین فاصله بین خطوط می تواند برای آن ها 
مشکل ساز شود، البته اینکه دفاع زیر توپ نمی زند و 
اصرار به بازی سازی از عقب در استقلال وجود دارد، نکته 

مثبت دفاع سه نفره شاگردان مجیدی است.
در خط هافبک، دو بازیکن کناری استقلال خصوصیات 
شبیه به یکدیگری دارند، جعفر سلمانی و وریا غفوری در 
حملات به خوبی اضافه می شوند و برتری عددی مناسبی 
را به تیم هدیه می کنند، گرچه اگر سلمانی چارچوب 
شناسی و جنگندگی بهتری داشته باشد، می تواند به یک 
مهره قابل اتکا تبدیل شود، اما هنوز هم عدم اعتماد به 
نفس در ساق های او دیده می شود، وریا غفوری اما هنوز 
هم در آمادگی مطلوبی به سر می  برد و قطعا از نقاط قوت 

استقلال مجیدی خواهد بود.
در قلب خط هافبک در استقلالِ فرهاد، تمام آنچه که باید 
به آرش رضاوند سپرده شده، برخلاف دیدار با هوادار، در 
جدال با ذوبی ها رضاوند به پستی شماره ۶ نقل مکان کرد، 
بازیکنی که قطع توپ و توپ گیری های بی نظیری دارد 

اما نمی توان از او انتظار نمایشی در حد یک بازیکن در 
پست شماره ۱۰ داشت و برای حل مشکل بازی سازی باید 
برای او به دنبال مکمل بود. اما عملکرد مهدی مهدی پور 
نشان داده نسبت به فصل گذشته پیشرفت چشم گیری 
داشته و می تواند با شباهت به خصوصیاتی که قبل  تر 
علی کریمی در استقلال ایفای نقش می کرد، مهره ثابت 
خط هافبک استقلال شود، البته زبیر نیک نفش و سعید 
مهری هم در این پست در دسترس فرهاد هستند، گرچه 
اگر قصدی برای استفاده روزبه چشمی در پست هافبک 
وجود داشته باشد، مابقی هافبک  وسط های آبی ها کار 
دشواری برای نیمکت نشین کردن او خواهند داشت، البته 
طبق اخبار موجود، یک هافبک خارجی به اردوی استقلال 

اضافه خواهد شد.
اما در خط حمله، ساز ارسلان مدت هاست که کوک نیست 
و شاید وقت آن رسیده باشد که به امین قاسمی نژاد 
اعتماد شود، کوین یامگا در اولین نمایش خارق العاده 
یک  استقلال  نرود،  فراتر  او  از  انتظارت  اگر  البته  بود، 
وینگر توانمند را در این فصل در اختیار خواهد داشت، 

امیرحسین حسین زاده، یقینا مهم ترین خرید آبی ها در 
این فصل بوده است، بازیکن جوانی که هنوز به مرز ۲۱ 
در  بی نظیری  استایل  جوانی  عین  در  نرسیده،  سالگی 
خط حمله استقلال دارد و اگر نقش او در تیم مشخص 
شود، استقلال حداقل تا پایان قرارداد سه ساله او حسرت 
رفتنِ قایدی را نخواهد خورد، امیرعلی صادقی و سبحان 
خاقانی هم از جوان اول های استقلال مجیدی در خط 
حمله هستند که بیشتر از آن ها خواهیم شنید، ژرژ ژستد 
هم خرید جدید آبی ها خواهد بود که می تواند خط حمله 

استقلال را باکیفیت تر کند.
کلام آخر؛ استقلال هنوز هم کامل نیست، گرچه نسبت 
به قبل پیشرفت های مشهودی داشته، اما آنچه که عیان 
است این استقلال رو به رشد است. همان طور که گفته 
شد، شرایط استقلال روبه بهبود است، مدیریت و کادرفنی 
با  استقلال  و  هستند  هم سو  یکدیگر  با  قبل  از  بیش 
آرامش می تواند به مسیر خوب خود ادامه دهد تا یک 
لیگی شود که حداقل سه  برای قهرمانی  مدعی جدی 

مدعی تراز اول دیگر هم دارد.

در مسیر تکامل؛

تاکتیک »پیــــن« شد!

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

به هرجهت نمایش های استقلال گرچه »بی نقص« نبوده، اما تاثیر ترکیب تفکرات فرهاد-پین در سه نمایش اخیر 
استقلال)با احتساب جدال با الهلال( کاملا مشخص است و آنچه در وهله اول به نظر می رسد؛ استقلال در »مسیر تکامل« 

قرار گرفته است، گرچه هنوز هم نقاط ضعف مشهودی در تیمِ مجیدی وجود دارد و آبی ها در آغاز راه قرار دارند، اما مهم ترین 
خبر این است که، استقلال درحال »بهتر شدن« است و با تفکرات جدید فرهاد مجیدی و گابریل پین به یک بلوغ نسبی  

رسیده است.
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ورزشی
علی دایی: قصدی برای بازگشت به فوتبال ندارم

اگر بگویم دلتنگ فوتبال نیستم دروغ گفته ام. الان دو سال است که 
پیشنهادها می رسد و من قبول نمی کنم. همین جا از همه مدیرانی که 
پیشنهاد دادند به تیمشان بروم تشکر می کنم و از همه آنها عذرخواهی 

می کنم؛ اما واقعا قصدی برای بازگشت ندارم.

اخـــبــار  کـــــوتاه

پیشنهاد زنوزی به سازمان لیگ؛ تبلیغات محیطی را به من بدهید!
زنوزی در سازمان لیگ حاضر شد و با بهاروند سرپرست این سازمان دیدار و 

گفت و گو کرد. مالک تراکتور در این جلسه به بهاروند گفت حاضر است 
تبلیغات محیطی را برای سه سال در اختیار بگیرد و تمام تضامین 

لازم را هم خواهد داد. او گفت: »برای سال اول 180 میلیارد می دهم. 
برای سال دوم و سوم هم هر بار 20 درصد به رقم اضافه خواهم کرد.« 

رئیس سازمان ورزش شهرداری تهران منصوب شد
علیرضا زاکانی شهردار تهران با صدور حکمی »حسین اوجاقی« را به عنوان 

رئیس سازمان ورزش شهرداری تهران منصوب کرد، اوجاقی دارای مدرک 
دکترای مدیریت تربیت بدنی از دانشگاه تهران و نایب رئیس و عضو 

هیات رئیسه فدراسیون ووشو، عضو کمیته ورزشکاران فدراسیون 
جهانی و مدیر فنی و سر مربی تیم ملی ووشو است.

نام کوین در تاریخ استقلال ماندگار شد
نام بازیکن خارجی جدید آبی پوشان در تاریخ باشگاه استقلال به ثبت رسید، 

کوین یامگا نخستین و تنها بازیکن خارجی است که در نخستین باری 
که با پیراهن آبی پوشان به میدان رفت موفق به زدن ۲ گل شد تا 

نامش را در تاریخ این باشگاه ثبت کند، این بازیکن موفق شد در 
بازی مقابل ذوب آهن ۲ گل برای تیمش به ثمر برساند.

دبیرکل فدراسیون فوتبال مشخص شد
جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با حضور اکثریت اعضا برگزار شد و 

در نهایت حسن کامرانی فر با تایید اعضای حاضر در جلسه به عنوان 
دبیرکل فدراسیون انتخاب شد، پیش از این حسن کامرانی فر توسط 

شهاب الدین عزیزی خادم به عنوان سرپرست دبیرکلی فدراسیون 
فوتبال منصوب شده بود.

میثاقیان سرمربی شهرخودرو شد
پس از جدایی رضا مهاجری، اکبر میثاقیان، طی حکمی به عنوان سرمربی جدید 

این تیم انتخاب و معرفی شد، مدیران باشگاه شهرخودرو در حالی سرمربی 
خود را تغییر دادند که این باشگاه با مشکلات مالی مواجه است و 

بازیکنان این تیم به دلیل دریافت نکردن مطالباتشان، تصمیم به قهر و 
حاضر نشدن در تمرینات گرفته اند.

پرتماشاگرترین مسابقات فوتبال، از زمان آغاز همه گیری کرونا
اواخر فصل گذشته بود که پس از واکسیناسیون در کشورهای مختلف درهای 

ورزشگاه ها روی تماشاگران باز شد و مسابقات با حضور تعداد محدودی 
از هواداران برگزار شد. ال کلاسیکوی یکشنبه با عبور از ۸ مسابقه 

منچستریونایتد ورزشگاه اولدترافورد، به پرتماشاگرترین مسابقه فوتبال 
در دوران پسا کرونا تبدیل شد.

دلیل رد پیشنهاد یونایتد توسط زیدان
ال موندو دیپورتیوو نوشت: زیدان بعد از سال های پرفشاری که با رئال 

مادرید پشت سر گذاشت در حال استراحت کردن است و فعلا 
دوست ندارد به فوتبال برگردد. او می خواهد در فصل جاری 

هم استراحت کند و به همین خاطر پیشنهاد مربیگری در 
نیوکاسل و یونایتد را رد کرد.

مصدومیت بازیکن سابق استقلال در ترکیه
بازیکن آلتای ترکیه نمی تواند چند هفته بازی کند، محمد نادری مدافع 

چپ استقلال که در تیم آلتای ترکیه شاگرد مصطفی دنیزلی است، 
این روزها به دلیل مصدومیت نمی تواند برای تیمش بازی 

کند. به گفته پزشکان او باید 4 هفته از میادین به دور باشد و 
بعد از آن تمرینات سبکش را آغاز کند.

دبیر فدراسیون بدنسازی منصوب شد
عبدالمهدی نصیرزاده، رییس فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام طی حکمی ناصر 

امیری را به عنوان سرپرست دبیری فدراسیون منصوب کرد، ناصر امیری 
سوابقی همچون ریاست هیات بدنسازی و پرورش اندام استان مرکزی، 

ریاست کمیته آموزش فدراسیون بدنسازی و ریاست انجمن بدنسازی و 
شیوه های نوین تمرینی را در کارنامه دارد.

زمان آغاز اردوی تیم ملی مشخص شد
با پایان هفته چهارم لیگ برتر اردوی آماده سازی تیم ملی برای بازی با لبنان 

و سوریه در تاریخ 20 و 25 آبان آغاز خواهد شد، بر همین اساس اردوی 
آماده سازی تیم ملی برای بازی با لبنان از 17 آبان در تهران آغاز خواهد 

شد. تیم ملی راهی بیروت خواهد شد و بعد از این بازی هم راهی 
شهر امان خواهد شد تا بازی اش را با سوریه انجام دهد.

نگرانی آبی اناری ها از آسیب دیدگی پدری
پیش بینی می شد که پدری به ال کلاسیکو برسد اما وضعیت درمان او 

خوب پیش نرفته و پیش بینی می شود که تا سه هفته دیگر هم 
نتواند تیمش را همراهی کند که این مساله باشگاه را نگران کرده 

است، طبق اعلام روزنامه آس به احتمال خیلی زیاد، پدری به 
دیدار تیم برابر اسپانیول در داربی کاتالونیا برسد.

سردار در زنیت می ماند!
سردار آزمون مهاجم تیم ملی با دو گلی که این هفته مقابله اسپارتاپراگ 

به ثمر رساند بار دیگر به صدر اخبار برگشت. با درخشش دوباره 
سردار رسانه های روسیه ای باز هم به پیشنهاد اروپایی او 

پرداختند. صحبت از اینتر و سری آ ایتالیا شد. امروز مدیر برنامه 
های سردار اعلام کرد این بازیکن قرار نیست از زنیت جدا شود.

برد باارزش اسنوکرباز ایرانی مقابل نفر سوم جهان
حسین وفایی ملی پوش آبادانی اسنوکر ایران که در انتخابی رقابت های 

مسترز آلمان ۲۰۲۲ شرکت کرده، در مهمترین رقابت خود روز دوشنبه 
)سوم آبان 1400( از ساعت 21:30 به وقت ایران، به مصاف ستاره اسنوکر 

جهانی، رونی اُ سالیوان پر افتخار رفت و با نتیجه 5 بر صفر موفق به 
شکست او شد.

واکنش فدراسیون فوتبال به فساد در داوری: مدرک دارید رو کنید
صالحی از یک فساد سازمان یافته در داوری کشور صحبت کرد و مطالبی را بر 

زبان آورد که عجیب به نظر می رسید. حالا دبیر کل فدراسیون فوتبال به این 
موضوع واکنش نشان داد. کامرانی فر وقتی با سوالی در این خصوص 

مواجه شد، گفت: »نمی توان با صحبت کردن تصمیم گیری کرد و هر کسی 
مطلب مستندی دارد، می تواند ارائه کند.«

علی دشتی، دشت جدید تراکتور از بازار نقل و انتقالات
علی دشتی، بازیکن اسبق تیم فوتبال استقلال تهران، به تراکتور پیوست، علی 

دشتی وینگر ۲۸ ساله با عقد قرارداد رسمی به جمع شاگردان فیروز کریمی 
پیوست، این بازیکن سابقه بازی در تیم های پارس جنوبی جم، پیکان، 

سایپا، استقلال تهران، ذوب آهن و گل گهر سیرجان را در کارنامه دارد، 
دشتی فصل گذشته در تیم گل گهر سیرجان توپ می زد.

چرا مسی در پاریس گل نمی زند؟
مسی در ۴ بازی خود در لیگ دسته اول فرانسه هنوز نتوانسته اولین گلش 

را برای پاریس به ثمر برساند. تیری آنری ستاره سابق بارسلونا به تحلیل 
عملکرد ضعیف مسی و گل نزدن هم تیمی سابقش پرداخت و 

گفت: او از ترکیب پاری سن ژرمن جدا افتاده است. به او کم پاس 
داده می شود و در جریان بازی نیست. 
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